

TCM Development Grant (TCMDG)

The Ministry of Health launched the \$5 million TCMDG on 1 Jan 2018 to support capability and capacity building of the TCM industry. The scope of support includes training, IT adoption and enhancement of facilities to improve the standards and delivery of TCM care. In summary, the grant will support professional development on three fronts:

- a) **Individuals:** To provide funding support for skills and professional development for registered TCM practitioners and allied healthcare workers (herbal dispensers and TCM clinic assistants).
- b) **TCM course providers:** To increase the number and quality of TCM courses by extending funding support to accredited TCM course providers (private and VWOs) to conduct local TCM conferences, seminars and workshops, or other training programmes for professional development of TCM practitioners and related personnel.
- c) **TCM clinics:** i) To strengthen the operating capabilities of TCM services providers through adoption of IT solutions. ii) To enhance basic TCM clinic facilities for better infection control and to meet the needs of elderly patients.

Support for individuals: Registered TCM practitioners

2. The TCMDG will provide 80% subsidy or up to \$200/year, whichever is lower, to support professional training of all registered TCM practitioners. All courses approved by the TCM Practitioners Board (TCMPB) will be eligible for claims.
3. Applications for claims should be made via the MOH online application form. The form can be accessed at go.gov.sg/moh-tcmdg-individual-2020 or by scanning the QR code at the bottom of this document. Receipts of payments and the individual's CPE History Report (accessible through the Professional Registration System on TCMPB website) must be uploaded together with the form to substantiate the claims.
4. Claims may be submitted anytime within the calendar year once the \$200 cap has been reached. For administrative efficiency, training fees incurred for the whole year should be collated and submitted through the online application form before 31 Dec of each calendar year.
5. MOH has appointed the Academy of Chinese Medicine, Singapore (ACMS) as our agent in reimbursing claims to all individuals. Reimbursements will be made within the first quarter of the following year by the ACMS.
6. For clarification or more information on other areas of TCMDG support, please visit www.moh.gov.sg/research-grants/traditional-chinese-medicine-development-grant or contact the TCMDG Secretariat at TCMDG_Secretariat@moh.gov.sg.

[TCMDG website](#)



[TCMDG online application form for individuals](#)



附件 B

中医药发展补助金

卫生部在 2018 年 1 月 1 日推出了 500 万元的中医药发展补助金，以支持中医药业的能力与技能建设。所支持的范围包括中医从业者的培训，及中医服务提供者对资讯科技的采纳和某些诊所设施的提升，以提升整体中医护理与服务的专业水平。补助金可对三方面专业发展提供资助：

- a) **个人**：为注册中医师及中医医务人员（如配药员和诊所助理）提供技术及专业发展方面的资助。
- b) **中医课程举办机构**：为增加中医课程的数量及素质，补助金也将资助受认可的中医课程举办机构（包括私人及慈善机构）举办本地中医药会议、研讨会及工作坊，或其他供中医师或中医医务人员专业提升的培训项目。
- c) **中医诊所**：i) 通过资讯科技的采纳，提升中医医疗服务提供者的运作能力 ii) 通过提升中医诊所的基本设施，以加强感染控制措施及更好地应对年长病患的需求。

供注册中医师的援助

2 中医药补助金可资助注册中医师高达 80% 的继续教育课程费用，顶限为每年\$200。受资助的课程必须是获得中医管理委员会认证的继续教育课程。

3 您可通过卫生部的在线表格提交补助金的申请。表格的网址是 go.gov.sg/moh-tcmdg/individual-2020。您也可以扫描以下的二维码登入表格。申请表格必须附上付款收据及个人的继续教育学习记录（可在中医管委会网站登入个人账户后下载）。

4 为提高行政效率，您应该将整年所上的课程及费用整理后，在每年的 12 月 31 日前提交申请。您也可以在达到个人的\$200 申请顶限后随时提交申请。

5 卫生部已委托新加坡中医研究院为代理，向申请者拨款所成功报销的费用。款项将在来年的第一季度过账。

6 若您有任何疑问或欲知更多有关中医药发展补助金其他方面的详情，请浏览 www.moh.gov.sg/research-grants/traditional-chinese-medicine-development-grant 或电邮 TCMDG_Secretariat@moh.gov.sg 联系中医药发展补助金秘书处。

中医药发展补助金网站



中医药发展补助金个人在线申请表格

